
 

         

 

 

 

 

 

 

BESTUUR 

Na de teleurstellende gemeenteraadsverkiezing van 2014, waar we helaas nipt geen zetel 

wisten te bemachtigen, zijn we zeker niet stil gaan zitten. We werken nog steeds samen met 

de PvdA en D66. Er vindt periodiek een overleg plaats met de voorzitters van de drie 

partijen. Er is een werkgroep “Kustrecreatie” opgericht waarover meer in deze nieuwsbrief . 

Binnenkort wordt er met de drie partijen weer een nieuwe werkgroep samengesteld voor 

een nieuw thema uit het 10 puntenplan waarover later meer. 

GroenLinksers nemen ook maandelijks actief deel aan de gezamenlijke steunfractie met D66 

en de PvdA waar de raad- en commissiestukken worden besproken. Zo kunnen we onze 

punten nog steeds inbrengen. Ook zitten we geregeld op de publieke tribune tijdens raads- 

en commissie vergaderingen. Zo zijn we in 2018 helemaal klaar om weer in de raad te 

stappen zonder dat we kennis achterstand hebben opgelopen. Wil je ook een keer mee 

vergaderen in de steunfractie of deelnemen in een werkgroepje laat het dan snel weten. 

Henk Struijk, voorzitter (hstruyk@zeelandnet.nl) 

 

HOE “GROOT” IS ONZE AFDELING OP SCHOUWEN-DUIVELAND? 

Hoe klein is misschien wel een betere vraag. De afdeling telt 27 leden. Niet veel in een 

gemeente van ruim 33.000 inwoners. Of wij hierin qua landelijke cijfers in of uit de pas lopen 

heb ik mij niet afgevraagd. De hamvraag is of wij als GroenLinks Schouwen-Duiveland in de 

pas lopen. Schouwen-Duiveland is feitelijk het voorbeeld voor heel Zeeland: een blauw-

groene oase met alles in zich voor onze rood-groene politiek, zoals Gerwi Temmink elders in 

deze nieuwsbrief schrijft.  
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Groot zijn wij in onze ideeën, die vaak door een te klein aantal mensen wordt omarmd. Toch 

is dat het groeipad, van klein naar groot. Zie als landelijk voorbeeld duurzaamheid en 

energiewinning. Al in de vorige eeuw pleitte GroenLinks hiervoor. En zie nu, twee decennia 

later, politiek en maatschappij breed zijn dit voor iedereen heel belangrijke onderwerpen. 

Dat is tegelijk de treurnis van GroenLinks om altijd achteraf gelijk te krijgen.  

Toch zijn er lichtpuntjes. Zoals onlangs de motie van GroenLinks in de Provinciale Staten, 

waarbij Gerwi Temmink - als eenmansfractie - een meerderheid achter zich kreeg om een 

plan te maken voor de begrenzing van de bebouwde recreatieve hotspots aan de kust. Ja, 

inderdaad een kleintje kan groot worden. Zo voorspel ik dat in 2025 iedereen ach en wee 

gaat roepen over Brouwerseiland. Weet je nog dat het gewoon toegankelijk was en hoeveel 

surfers er waren? 

Behalve goede plannen en ideeën zijn hiervoor mensen nodig. Het duurt maar ruim een jaar 

meer totdat wij volop in de campagne zitten voor de raadsverkiezing van voorjaar 2018. In 

het verleden stemden geregeld ongeveer 1.000 kiezers op GroenLinks, soms ook maar 

plusminus 500. Als wij meegaan in de gunstige peilingen worden het misschien wel 2.000 of 

3.000. Voor deze mooie aantallen willen wij graag goede en gemotiveerde mensen, die met 

ons meedenken en meewerken. 

Zou 27 verdubbeld kunnen worden naar 54? Tja … de buren denken toch wel behoorlijk 

rood-groen … of je broer zou toch eens lid moeten worden … of je vriendin hunkert al zo 

lang naar meer steun voor haar ideeën over een zorgzame samenleving en een zorgvuldige 

omgang met de aarde … 

Je voelt de vraag al komen. Wil elk lid één lid aanbrengen? Dat is misschien toch teveel 

gevraagd in een land waar de tendens is dat mensen zich steeds minder willen binden door 

allerlei lidmaatschappen. Daarom een andere invalshoek. In het verleden hadden wij naast 

een ledenlijst met plm. 35 namen een sympathisantenlijst met plm. 25. Die lijst bestaat niet 

meer. Die lijst weer terug, dat zou heel mooi zijn. Wil je hieraan meewerken? 

Wanneer dit lukt dan groeien er kansen om mee te doen aan de terugkeer van GroenLinks in 

onze gemeenteraad. Waarin zou jij iets kunnen betekenen? Een thema uitwerken? 

Deelnemen in een werkgroep, het afdelingsbestuur of de steunfractie? Of ben je 

beschikbaar voor hand- en spandiensten in de campagne? En hoe gaat onze kandidatenlijst 

in 2018 er uit zien? Vol van verwachting zien wij uit naar jullie reacties op deze oproep. Het 

bestuur leeft graag met de slogan ‘Waar een kleine afdeling groot in kan zijn’. 

Ben Hoexum (hoexum@zeelandnet.nl) 
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BELANG GROENLINKS VOOR EN OP SCHOUWEN-

DUIVELAND 

“Uit het oog, uit het hart” wordt er vaak gezegd. Toch geldt dat niet voor GroenLinks op Schouwen-

Duiveland. We zitten tot 2018 niet in de gemeenteraad, maar van alle kanten merk ik dat we wel 

gehoord worden. En gemist. In mijn rol als fractievoorzitter in de Provinciale Staten van Zeeland. 

Maar ook gewoon als Nieuwerkerker, als actief voetballer op de velden van Bru tot Burgh (nou ja, 

over actief kan je hier discussiëren) en niet te vergeten als actief volger vanaf de tribune bij de 

gemeenteraadsvergaderingen van onze gemeente.  

 

En zo gek is dat niet. Want Schouwen-Duiveland is feitelijk het voorbeeld voor heel Zeeland: een 

blauw-groene oase met alles in zich voor onze rood-groene politiek. Mensen willen hier nog voor 

elkaar zorgen en houden van het eiland met zijn karakteristiek landschappen, natuur waar je zuinig 

op moet zijn (neem alleen al de ongerepte stranden), en culturele toppers. Of dat nu die mooie 

boerenschuur, het watersnoodmuseum is of de stadspoorten van Zierikzee. Bovendien hebben we 

zon, wind, water, getij, aardwarmte en allerlei andere kansen voor vergroening van de economie, 

hergebruik op grote en kleine schaal en niet te vergeten alles voor duurzame energie. Daar zitten 

nieuwe banen in en kansen voor het onderwijs.  

 

Met het onderwijs komen we gelijk op voorzieningen en zorg. Schouwen-Duiveland doet het 

misschien niet slecht in vergelijking met andere gemeenten. We weten dat niet elk dorp alle 

voorzieningen kan behouden zoals scholen, kinderopvang, zorg voor ouderen, sport, bibliotheek etc.  

 

Maar – en hier komt een van de hoofdredenen waarom GroenLinks hard nodig was, is en blijft voor 

en op Schouwen-Duiveland! – we kunnen en moeten het wel eerlijk(er) (ver)delen! Want eerlijk 

delen is hard nodig. Van werk, van grondstoffen, van energie, van lasten, van het beleven van natuur 

en cultuur, van zorg en voorzieningen voor jong en oud, maar ook voor wie moet leven met een 

beperking. Niemand mag zich buitengesloten voelen, iedereen doet mee ongeacht je manier van 

leven, je achtergrond en/of waar je vandaan komt. Vooropgesteld dat je je aan de wet houdt.   

 

In onze gemeente hoor ik weliswaar geluiden van mensen of instanties die zeggen samen te willen 

werken, maar in de praktijk zie ik nog heel vaak dat dit dan toch niet geldt voor de eigen achtertuin 

of omgeving, voor de eigen school of buurt, voor het verdelen van gemeentegeld etc. Daarom blijft 

het mijns inziens hard nodig een echt sociaal, duurzaam vergroeningsgeluid te laten horen op 

Schouwen-Duiveland. Opdat GroenLinks in het oog, hart en oor doordringt van alle eilandbewoners. 

Zodat zij ons straks in het stemhokje weer (meer) weten te vinden! Voor de Tweede 

Kamerverkiezingen en een jaar later voor de gemeenteraadsverkiezingen. Het bestuur is er nu al mee 

bezig zoals je elders hebt kunnen lezen. 

 

Ik natuurlijk zal er mijn best voor blijven doen vanuit de provincie (en voor de gehele provincie) in de 

hoop en verwachting dat GroenLinks in maart 2018 terugkeert in de gemeenteraad van Schouwen-

Duiveland. Daar wil jij toch ook aan meewerken? Ik reken op je. Wordt vervolgd! Kijk maar op 

https://zeeland.groenlinks.nl, https://schouwen-duiveland.groenlinks.nl of volg me op twitter en 

facebook onder mijn naam.  

 

Gerwi Temmink, Reageren mag, graag zelfs, via gtemmink@zeelandnet.nl 
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LAAT DE SCHOUWSE KUST MET RUST ! 

Met deze hartenkreet is actie gevoerd tegen de plannen voor strandslaaphuisjes. De 

werkgroep kustrecreatie van GroenLinks, PvdA en D66 heeft een manifestatie gehouden op 

het strand bij Westenschouwen (september 2015) en in februari dit jaar een bijeenkomst 

georganiseerd in hotel Bom in Haamstede. Beide acties waren een groot succes, hotel Bom 

zat zogezegd bomvol. Van veel kanten werden de bezwaren onderstreept. In juli kwam het 

besluit van B&W naar buiten om geen slaaphuisjes toe te staan op de Schouwse stranden. Er 

was inmiddels heel veel tegenstand gemobiliseerd tegen de plannen, mede door de inzet 

van natuurbeschermingsorganisaties zoals Natuurmonumenten. 

Maar daarmee zijn we er nog niet. Er is een provinciale visie in de maak over het kustbeleid, 

waarbij onze gemeente ook betrokken is en daarin is sprake van hotspots waar wel van alles 

mag. De begrenzing van deze hotspots is niet duidelijk. Door ons statenlid Gerwi Temmink is 

hierover onlangs een interpellatiedebat aangevraagd in Provinciale Staten en is er een motie 

ingediend door GL en D66, en aangenomen, die stelt dat er duidelijkheid moet komen over 

de grenzen van de recreatieve hotspots.   

Vervolgens is de vraag wat er gaat gebeuren in de hotspots, waarvan de Brouwersdam er 

één is. Zie de discussie over Brouwerseiland, en het debacle met het inspiratiecentrum. De 

kunst is de plannen in goede banen te leiden. Wij zijn niet tegen kustrecreatie: in het 

manifest voor de bijeenkomst in hotel Bom staat onder punt 6:  

De economische potenties kunnen beter worden benut door de kwaliteiten van de 

Schouwse kust te benadrukken - rust en ruimte van het strand -, door in te zetten op 

verscheidenheid en zich te houden aan de ambities van de door de gemeenteraad 

aangenomen visie "Tij van de Toekomst". We roepen een ieder op tot het maken van 

creatieve plannen die ook economisch interessant zijn voor het eiland. Uw suggesties zijn 

van harte welkom! Namens de werkgroep,  

Aad Smaal (aad.smaal@wur.nl) 

RODE PLUIM 

Het is weer tijd om op Schouwen-Duiveland een Rode Pluim uit te reiken aan iemand of een 

organisatie die echt iets heeft betekend of iets bereikt heeft op het sociale vlak. Heb je een 

suggestie laat het ons dan weten. Wij zullen er dan voor zorgen dat die persoon of 

organisatie in het zonnetje wordt gezet. 

Ankie Smit (a.smit@zeelandnet.nl) 

 

 

redactie: Ankie Smit /  telefoon 06 23584678 / email a.smit@zeelandnet.nl 
De nieuwsbrief verschijnt enkele keren per jaar. 
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